
Protokot NrXXVI/2013 
z obrad sesji Rady Gminy w Olszanicy 

odbytej w dniu 26 marca 2013r. 

Na stan 15 radnych Rady Gminy w Olszanicy w obradach XXVI sesji uczestniczyto 
15 radnych. 
Lista obecnosci w zatqczeniu/zat. nr 1/ . 

W sesji uczestniczyli rowniez radny powiatu leskiego , sottysi z terenu gminy, 
dyrektor ZSP w Olszanicy, pracownicy Urzedu - lista obecnosci w zata_czeniu / zat. nr 2/. 

Obrady rozpoczeto o godz. 12°° w sali narad Urzedu Gminy, a zakonczono o godz. 
1 5 1 5 . 
Obrady prowadzit Przewodnicza_cy Rady Gminy Tadeusz Darosz. 

Do pktu 1 porzadku obrad - Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocnosci obrad. 

Przewodnicza_cy Rady Gminy Tadeusz Darosz otworzyt obrady 
XXVI sesji. Na wstQpie powitat wszystkich radnych , Wojta Gminy Krzysztofa Zapate, 
Sekretarza Roberta PetkQ, Skarbnik Gminy LucynQ Weremiriskq, radnego powiatowego 
Marka Mateckiego, sottysow z terenu gminy, dyrektor ZSP w Olszanicy oraz 
pracownikow Urzedu. 

Przewodniczqcy Rady poinformowat, ze radni w zawiadomieniach otrzymali 
proponowany porza_dek obrad / zal. Nr 3/ , ktory zostat przez niego odczytany. 

Zapytat rowniez czy radni maja. jakies inne propozycje. Radni nie wniesli zmian 
do przedstawionego porzadku obrad. Natomiast Przewodniczacy Rady zawnioskowat 
0 zdjecie z porzadku obrad z pktu 4 - Podjecie uchwat w sprawach ppkt 10 tj. projekt 
uchwaty dotycza_cy wprowadzenie zmian do Uchwaty Nr XXXV/240/2010 Rady Gminy 
w Olszanica z dnia 24 marca 2010r. w sprawie regulaminu okreslaja_cego wysokosc 
stawek i szczegotowe warunki przyznawania dodatkow do wynagrodzenia zasadniczego, 
szczegotowe warunki obliczania i wyptacania wynagrodzenia za godziny 
ponadwymiarowe i godziny doraznych zast^pstw, szczegotowe zasady przyznawania 
1 wyptacania nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego oraz wprowadzeniu do pktu 7 
ppkt 7a Sprawozdania z realizacji Programu wspotpracy Gminy Olszanic z organizacjami 
pozarzqdowymi i innymi podmiotami prowadzqcymi dziatalnosc pozytku publicznego na 
terenie Gminy Olszanica w 2012 roku. 

Przewodniczacy Rady poddat pod gtosowanie porza^dek sesji wraz 
z zaproponowanymi zmianami w wyniku ktorego zostat przyj^ty jednogtosnie - 15 
gtosami „za". 

Do pktu 2 porzadku obrad - Przyiecie protokotu z poprzedniej sesji. 

Przewodniczqcy Rady Gminy poinformowat, ze protokot XXIV i XXV sesji zostat 
sporzqdzony i przez niego podpisany. 
Nie wniost zadnych uwag. Ponadto kazdy z radnych mogt si? z nim zapoznac w biurze 
Rady Gminy oraz kserokopia protokotu zostata przestana tym, ktorzy sobie tego zyczyli. 
Protokoty w wyniku gtosowania zostaty przyjete jednogtosnie -15 gtosami „za". 

Do pktu 3 porzadku obrad - Informacja Wojta o pracv miedzysesvjnej. 

Wojt Gminy Krzysztof Zapata poinformowat, ze w okresie miedzysesyjnym 
zajmowat si§: 
- odbyto si? spotkania Zwiazku Bieszczadzkich Gmin Pogranicza nt. wsparcia projektu 

dot. zakupu oprogramowania dla samorza_dow oraz nt. opracowania strategii dla 
wojewodztwa podkarpackiego na lata 2014 - 2020 ze szczegolnym uwzglednieniem 
strategii rozwoju Bieszczadow. Do przedstawionej propozycji byty dosyc duze uwagi i 



dlatego tez ZBGP przy wspotudziale radnego Sejmiku p. Janusza Ciotkowskiego podjat 
dziatania. Ponadto ZBGP przygotowat protest dotyczqcy likwidacji linii PKP Zagorz -
Kroscienko i Zagorz - tupkow. W tej sprawie zwrocit si? do Rady Gminy o podjecie 
stosownego stanowiska. 

- odbyto si? spotkanie z dyr. „CARPATI" na temat wspotpracy ( dot. bytego Patacu w 
Olszanicy), 

- uczestniczyl w turnieju OSP, 
- odebrana zostata promesa (86 tys zt) na realizacj? remontu drogi w Olszanicy - koto 

przedszkola (srodki popowodziowe), 
- odbyto si? w Krakowie spotkanie z PKP dot. przejecia majqtku. Udato si? nam 

zrealizowac przejecie placu za Urzedem. Ponadto zaproponowano nam przejecie stacji 
PKP w Olszanicy i Uhercach Mineralnych ale w tej kwestii musimy si? dobrze 
zastanowic jak postqpic, 

- odbyto si? spotkanie z GEOKARDEM nt. projektowanej oczyszczalni sciekow, 
- budowa sali sportowej w Uhercach Min. jest realizowana zgodnie z programem , 

ztozylismy nowy wniosek o srodki w kwocie 1 min zt. Nie wiadomo czy si? w 100 % 
uda, ale czynimy starania . Ztozono wniosek do RPO i liczymy na pozytywne 
zatatwienie, 

- odbyto si? spotkanie z dyr. Wydziatu Ochrony srodowiska nt. srodkow f inansowych na 
usuwanie skutkow popowodziowych, 

- ztozony zostat wniosek do PROW na swietlicQ w Stefkowej i Zwierzyniu, 
- odbyto si$ spotkanie z Nadlesnictwem Lesko nt. ustalenia przekazania drogi w 

kierunku Bezmiechowej, 
- w dniu dzisiejszym ztozono Przewodnicza.cemu rady sprawozdanie a wykonania 

budzetu Gminy za 2012 rok. 

Do pktu 4 porzadku obrad - Podjecie uchwat w sprawach: 

1 / wyrazenia zgody na wyodrebnienie w budzecie gminy srodkow stanowiacych fundusz 
sotecki. 

Projekt uchwaty przedstawit Wojt Gminy. 
Rady Marian Solon zapytat jakie to beda, srodki. Skarbnik Gminy odpowiedziata, 

ze ok. 150 tys zt. 
Radny Edward Gocat zapytat, czy niewykorzystane srodki funduszu soteckiego 

mogq przejsc na nast^pny rok. Skarbnik odpowiedziata, ze nie, muszq bye 
wykorzystane. 
Innych uwag, zapytan nie byto. Przewodniczacy Rady poddat uchwat? pod gtosowanie 
w wyniku ktorego zostata podjeta 15 gtosami „za". 

Przewodniczacy Rady stwierdzit, ze uchwata zostata podjeta. 

2/Programu opieki nad zwierzetami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomnosci 
zwjerzaj na terenie Gminy Olszanica na rok 2013. 

Projekt uchwaty przedstawit Wojt Gminy. 
Radny Marian Solon zapytat, czy kwota 7 tys zt jest wystarczajqea. Wojt odpowiedziat, ze 
tak naprawdQ nie wie. 
Innych uwag, zapytan nie byto. Przewodniczacy Rady poddat uchwat? pod gtosowanie 
w wyniku ktorego zostata podjeta 15 gtosami „za". 

Przewodniczacy Rady stwierdzit, ze uchwata zostata podjeta. 

3/zasad udzielania spolkom wodnvm dotacji celowej z budzetu Gminy Olszanica trybu 
postepowania w sprawie dotacji i sposobu jej rozliczania. 
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Projekt uchwaty przedstawit Wojt Gminy. 
Uwag, zapytan nie byto. Przewodniczacy Rady poddat uchwat? pod gtosowanie 
w wyniku ktorego zostata podj?ta 12 gtosami „za", 3 przeciw. 

Przewodniczacy Rady stwierdzit, ze uchwata zostata podjeta. 

4/sprzedazy dziatki Nr 906 w Olszanicy. 

Projekt uchwaty przedstawit Wojt Gminy. 
Uwag, zapytan nie byto. Przewodniczacy Rady poddat uchwat? pod gtosowanie 
w wyniku ktorego zostata podj?ta 14 gtosami „za", 1 wstrzymuja_cy si?. 

Przewodniczacy Rady stwierdzit, ze uchwata zostata podj?ta. 

5/przyjecia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiazywania Problemow Alkoholowych 
na 2013 rok, 

Projekt uchwaty przedstawit Wojt Gminy. 
Radny Edward Gocat zapytat Paniq Skarbnik Gminy co stato si? ze srodkami 

alkoholowki, ktore nie zostaty wykorzystane. Skarbnik Gminy odpowiedziata, ze 
wchtoni?te zostaty do ogolnego budzetu. 

Uwag, zapytan nie byto. Przewodniczacy Rady poddat uchwat? pod gtosowanie 
w wyniku ktorego zostata podj?ta 15 gtosami „za". 

Przewodniczacy Rady stwierdzit, ze uchwata zostata podj?ta. 

6/ przvi?cia Gminnego programu Przeciwdziatania Narkomanii w Gminie Olszanica na 
2013 rok. 

Projekt uchwaty przedstawit Wojt Gminy. 
Uwag, zapytan nie byto. Przewodniczacy Rady poddat uchwat? pod gtosowanie 
w wyniku ktorego zostata podj?ta 15 gtosami „za". 

Przewodniczqcy Rady stwierdzit, ze uchwata zostata podj?ta. 

7/ planu pracy Rady Gminy na 2013 rok. 

Projekt uchwaty przedstawit Przewodniczacy Rady Gminy. 
Uwag, zapytan nie byto. Przewodniczacy Rady poddat uchwat? pod gtosowanie 
w wyniku ktorego zostata podj?ta 15 gtosami „za". 

Przewodniczacy Rady stwierdzit, ze uchwata zostata podj?ta. 

8/ uchwalenia planow pracy statych Komisji Rady Gminy na 2013 rok. 

Projekt uchwaty przedstawit Przewodniczacy Rady Gminy. 
Uwag, zapytan nie byto. Przewodniczacy Rady poddat uchwat? pod gtosowanie 
w wyniku ktorego zostata podj?ta 15 gtosami „za". 

Przewodniczacy Rady stwierdzit, ze uchwata zostata podj?ta. 

9/ stypendiow Gminy Olszanica dla uczniow szczegolnie uzdolnionvch. 

Projekt uchwaty przedstawit Wojt Gminy. Poinformowat o ustalonej kwocie oraz 
innych zmianach, ktore zawnioskowaty na swoim posiedzeniu state Komisje Rady 
Gminy. 
Uwag, zapytan nie byto. Przewodniczacy Rady poddat uchwat? pod gtosowanie 
w wyniku ktorego zostata podj?ta 14 gtosami „za", 1 nieobecny podczas gtosowania. 

Przewodniczacy Rady stwierdzit, ze uchwata zostata podj?ta. 
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Do pktu 5 porzadku obrad - Przyjecie oswiadczenia Rady Gminy w sprawie likwidacji 
linii kolejowych relacii Zagorz - Kroscienko 8 Zagorz - tupkow. 

Wojt odczytat przygotowany projekt pisma do Ministra Pana Nowaka. Radni 
jednogtosnie przegtosowali wyrazone w nim oswiadczenie, ktore stanowi zatacznik do 
niniejszego protokotu. 

Do pktu 6 porzadku obrad- Przedstawienie sprawozdania z realizacji Gminnego 
Programu Przeciwdziatania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy 
w Rodzinie w gminie Olszanica oraz dziatalnosc Zespotu Interdyscyplinarnego d.s. 
Przeciwdziatania Przemocy w Rodzinie w Gminie Olszanica za rok 2012. 

Sprawozdanie przedstawita Barbara Darasz - Kierownik Gminnego Osrodka 
Pomocy Spotecznej i stanowi zatacznik do niniejszego protokotu. 

Radna Teresa Skarbinska podzi?kowata Pani kierownik oraz wszystkim 
pracownikom GOPS za trudna w tym temacie prac?. 

Do pktu 7 porzadku obrad - Sprawozdania z dziatalnosci statych Komisji Rady Gminy za 
rok 2012. 

Sprawozdania przedstawili przewodniczacy statych Komisji Rady Gminy i 
stanowia. zatqczniki do niniejszego protokotu. 

Do pktu 7 a porzadku obrad - Sprawozdanie z realizacji Programu wspotpracy Gminy 
Olszanica z organizacjami pozarzadowymi i innymi podmiotami prowadzacymi 
dziatalnosc pozytku publicznego na terenie Gminy Olszanica w 2012 roku. 

Sprawozdanie z realizacji Programu wspotpracy Gminy z organizacjami 
pozarzadowymi i innymi podmiotami prowadzqcymi dziatalnosc pozytku publicznego na 
terenie Gminy Olszanica w 2012r. przedstawi Wojt Gminy i stanowi zatacznik do 
niniejszego protokotu. 

Do pktu 8 porzadku obrad - Ocena zasobow pomocy spotecznej na 2012r. dla Gminy 
Olszanica. 

Informacje dotycza_ca_ oceny zasobow pomocy spotecznej n 2012r. przedstawita 
Kierownik GOPS Barbara Darasz. Informacja stanowi zatqcznik do niniejszego protokotu. 

Do pktu 9 porzadku obrad - Interpelacje radnych. 

W punkcie tym gtos zabrali: 
1. Edward Gocat - jakie prace obejmujq sporzqdzone wnioski na remont swietlicy w 

Stefkowej i Zwierzyniu. Zgtosit, ze w swietlicy w Uhercach Mineralnych remont ubikacji 
jest bardzo pilny, komin si? rozwala, a pomieszczenie HADESU tez si? rozsypuje. Jest 
tez pilna potrzeba utwardzenia placu przy OSP oraz wykonanie oswietlenia ulicznego 
przy drodze do Rudenki. Muszq si? odbyc zebrania wiejskie nt. smieci, gazu i spolek 
wodnych. 

2. Marian Solon - ida_ roztopy i warto by si? przyjrzec rowom i ich udroznic. Moze te 
prace wykonataby grupa interwencyjna. Jest rowniez potrzeba remontu drog do pol. 

3. Bronistaw Kowalewski - kiedy odb?da_ si? spotkania nt. organizacji „Dni Gminy" 
poprawy Statutow Gminy i co z zatrudnieniem bezrobotnych w ramach prac 
interwencyjnych. 
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Do pktu 10 porzadku obrad - Wolne wnioski i zapytania. 

W punkcie tym gtos zabrali: 
1. Radny Edward Gocat- jest potrzeba powotania Komisji do przegla_du drog gminnych 

w kwestii granic, bo np. w Uhercach Mineralnych w drodze stoi skip elektryczny. 
Na zebraniu wiejskim OSP w Uhercach Mineralnych zwrocit si? o drewno, bardzo 
prosz? o przekazanie. 

2. Radny Piotr Dendura - na wyremontowanych drogach gminnych po zimie widac ich 
uszkodzenia, dlatego tez nalezy dokonac komisyjnego przeglqdu drog, bo bye moze 
sa_ drogi jeszcze na gwarancji. Czy moge zapoznac si? z pismem z Nadzoru 
Budowlanego w sprawie dworu w Uhercach Min? Powiedziat rowniez, ze zgtoszony 
wniosek przez radnego Edwarda Gocata dot. stupa elektrycznego bedzie wykonany, bo 
stup zostanie przestawiony. 

3. Radny Jan Kozicki - trzeba ustalic godziny wyta_czania oswietlenia ulicznego, bo 
niepotrzebnie swieci si? w nocy. 

4. Radna Danuta Konopka - pilne nalezy zaja.c si? sprawa. zabezpieczenia basenu na 
dziatce bytego ORTISU w Rudence przez obecnego wtasciciela. Jak dalej wyglqda 
sprawa wycenienia dziatki w Rudence. 

5. Radna Teresa Skarbihska - podzi?kowata Wojtowi Gminy za zatrudnienie 20 
stazystow, ale prosi jeszcze o zatrudnienie pracownikdw (stazystow) do prac 
interwencyjnych , bo wiele robot jest do wykonania. 

6. Radny Bronistaw Kowalewski jest potrzeba wykonania oswietlenia ulicznego , bo nie 
we wszystkich przysiotkach jest, ponadto zgtosit problem wat?sajqcych si? psow, ze 
nalezy wywiesic obwieszczenie o niebezpiecznym przejsciu koto patacu, ze wzgl?du na 
niska bariera oraz wystosowac apel, ze wtasciciele gruntow winni utrzymac 
czystosc i porzadek w rowach, do ktorych ten grunt przylega. 

7. Dyrektor ZSP w Olszanicy Pani Grazyna Radosz ztozyta wszystkim obecnym na sesji 
serdeczne zyczenia swiqteczne. 

8. Soltys Kazimierz Ortowski - rozmawiatem juz z Wojtem i czekam na wykonanie 
zabezpieczenia pod przejazdem kolejowym oraz przekazania 2 pracownikow 
zatrudnionych do prac interwencyjnych do wykonywanie wiele robot na rzecz 
sotectwa. 

9. Sottys Jozef Dobrowolski - zgtosit spraw? swiecenia si? lamp ulicznych w dzien oraz 
napraw gwarancyjnych drog. 

10. Soltys Andrzej Skiba - podzi?kowat Wojtowi za zorganizowanie kuligu i zabawy dla 
dzieci oraz zwrocit si? z wnioskiem o przywrocenie lampy ulicznej koto kosciota 
w Stefkowej. Powiedziat rowniez , ze mieszkancy Stekowej nie otrzymali nowych 
deklaracji smieciowych. 

Do pktu 11 porzadku obrad - Odpowiedzi na interpelacje i wolne wnioski. 

Wojt Gminy na zgtoszone interpelacje oraz wnioski i zapytania udzielit 
nast?puja_cych odpowiedzi: 
- remont swietlicy w Stefkowej i Zwierzyniu jest realizowany na wniosek radnych , a 

zakres prac zalezec b?dzie od kwoty. Nie ma mowy o rozbudowie, tylko modernizacja, 
- rozumiem potrzeby w WDK Uherce Mineralne , ale dorazny remont HADESU b?dzie 

robiony, moze uda si? podtqezyc gaz do kuchenek, ale nie mog? wykonac wi?kszego 
remontu tazienek, ani oswietlenia bo nie ma na to w budzecie srodkow. Zebrania 
wiejskie planowane sq w miesiacu maju br. 

- rowy przy drogach gminnych doraznie b?dq czyszczone, ale faktycznie obowiazek 
utrzymania czystosci ciqzy na wtascicielach , ktorych grunty przylegajq do rowu, tylko 
ci?zko jest wyegzekwowac. 

- srodki na biezqey remont drog majq sotectwa, 
- Dni Gminy organizowane b?da. w Uhercach Mineralnych, napisany zostat wniosek do 



PROW i w tym temacie zorganizowane bedzie spotkanie, 
- Rada Gminy powotata na sesji Komisje, ktora przygotuje propozycje zmian do 

Statutow Sotectw. Do pomocy w przygotowaniu propozycji wtqczy si? Sekretarz Gminy 
wraz z radca, prawnym, 

- obecnie zatrudnieni zostali z Biura Pracy stazysci, bo sa. to mniejsze koszty na gmin?, 
gdyz tylko musimy ich zatrudnic na 1 miesiqc, natomiast do prac interwencyjnych 
koszty ponoszone sa_ po potowie, rowniez wi?ksze koszty sa. przy zatrudnieniu do robot 
publicznych niz na staz. Na dzieri dzisiejszy Biuro Pracy nie jest ch?tne do skierowania 
osob do pracy, ale b?da_ jeszcze prowadzone rozmowy, 

- powotana zostanie Komisja do przeglqdu drog, 
- w sprawie pisma z Nadzoru Budowlanego prosz? radnego o kontakt z p. Krystynq 

- tematem oswietlenia ulicznego oraz nie zabezpieczonym basenem w Ruderce na 
dziatce dawnego ORTISU zajmie si? p. Krystyna Myszka, 

- na wykonanie dodatkowych oswietlen ulicznych w budzecie gminy nie ma 
zabezpieczonych srodkow. 

Do pktu 12 porzadku obrad - Zakohczenie sesji. 

Przewodniczacy Rady stwierdzit, ze w zwiazku z wyczerpaniem porzadku obrad 
zamyka obrady XXVI sesji Rady Gminy w Olszanicy. 

Na tym protokot zakohczono. 

Po zakonczonej sesji Przewodniczacy Rady Gminy oraz Wojt Gminy ztozyli 
wszystkim obecnym na sesji serdeczne zyczenia z okazji swia_t Wielkanocnych. 

Myszka, 


